



N A T O

O T A N

P R E S S   S E R V I C E

S E R V I C E   D E   P R E S S E

OTAN/NATO, 1110 Bruxelles ■ Téléphone : 41.00.40 - 41.44.00 - 41.44.90

PRESS RELEASE(71)1

19th January, 1971

Embargo: 5 p.m. (Brussels time)

NATO COMMUNICATIONS SATELLITE

The second NATO communications satellite will be launched on 27th January, from Cape Kennedy. The first one was launched 20th March, 1970. This second NATO satellite will ensure continued availability of essential satellite communications for NATO's use.

The satellite project costing an estimated \$50,000,000 is financed jointly by the participating NATO member nations. The NATO satellites have been built in the United States. This system will not only provide better military communications but will also improve the existing communication facilities for political consultation and crisis-management.

COMMUNIQUE DE PRESSE(71)1

19 janvier 1971  
A ne pas diffuser avant  
17 heures  
(heure de Bruxelles)

SATELLITE DE COMMUNICATIONS OTAN

Le deuxième satellite de communications de l'OTAN sera lancé le 27 janvier du Cap Kennedy. Le premier l'a été le 20 mars 1970. Le deuxième satellite de l'OTAN assurera de façon continue des liaisons par satellite qui sont indispensables aux fins d'utilisation par l'OTAN.

Le projet de satellite, dont le coût est évalué à 50 millions de dollars, est financé en commun par les pays membres de l'OTAN. Les satellites de l'OTAN ont été construits aux Etats-Unis. Ce système permettra d'améliorer non seulement les communications dans le domaine militaire mais aussi celles qui existent actuellement pour les consultations politiques et les mesures à prendre en temps de crise.